
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. april 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 908 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 908:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor ministeren ikke vil opstille nogle klare 

sundhedsfaglige kriterier, som er styrende for genindførelsen af udrednings- og be-

handlingsgarantierne.” 

 

Svar: 

Regeringen ønsker at genindføre patientrettighederne så hurtigt, at det er praktisk 

muligt.  

 

Det vurderes imidlertid vanskeligt på nuværende tidspunkt at opstille præcise krite-

rier for genindførelse af patientrettighederne. Det skyldes bl.a., at omfanget af den 

ventetidspukkel, der er skabt som følge af COVID-19, endnu ikke er kendt. Desuden 

kan den præcise udvikling af epidemiens videre forløb ikke forudsiges, og dermed er 

det også vanskeligt at vurdere, hvordan belastningen af sundhedsvæsenet vil udvikle 

sig i den kommende periode.  

 

Regeringen vil løbende følge udviklingen i bl.a. ventetidspuklen og ventetider og 

sørge for, at Folketingets partier bliver orienteret herom. Jeg kan i øvrigt henvise til 

mit svar på SUU alm. del – spørgsmål 901.  
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